
Referat for bestyrelsesmøde d. 7. november 2023 kl. 16.30 til 17.30

Mødested: 

Mødet afholdes i Børnehuset Brolæggervej, Brolæggervej 2-4, 9300 Sæby

Deltagere: Formand Nikoline Thorvald (Brolæggervej), Karin Holm Hansen (områdeleder), Anja I. 

S. Jensen (Sæbygårdvej), Anja Larsen (Bangsbo), Jess D. Andersen (Sættravej), Lene S. 
Christensen (Hørby), Mathilde R. Aarup (Voerså), Sofie Victoria H. Larsen (Hånbæk), Rikke 
Cathrine Bøgeskov Rasmussen (Lærkereden), Marie Louise Nielsen (Dagplejen), Laila H. 
Pedersen (Hånbæk), Majbritt Degn Kallehauge (Brolæggervej), Holger Baastrup (Dagplejen).

Afbud: Pernille Stenbjerg (Dybvad),

Referent:

Tia Toft Piilgard

Dagsorden:

1. Præsentation af Børnehuset Brolæggervej 

Der afsættes 30 minutter til at Majbritt Degn Kallehauge viser rundt på Brolæggervej

2. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 

 Referat er godkendt. 

3. Orientering ved formand Nikoline Thorvald

a. Dialogmøde d. 4. oktober 2023

 Det var et fint dialogmøde med politikerne med god debat om børnesyn. 

Dialogmøderne giver forældre og pædagogisk personale mulighed for at 
komme med input direkte til politikerne. 

b. Godkendelse af lukkedage og ferie-sampasning 2024
(bilag vedlagt)

 Planerne for lukkedage og ferie-sampasning er godkendt af bestyrelsen, og 
offentliggøres snarest muligt på Aula i alle institutionerne. Bestyrelsen 

anbefaler at institutionerne i Sæby besøger hinanden i institutionerne. Dette 
for at huse, børn og personale er kendte for hinanden.
Der kunne evt. også afholdes fællesskabsuger, på samme vis som 
institutionerne i Frederikshavn har hver sensommer. Fællesskabsugerne 
arrangeres efter fælles tema og afsluttes med en dag hvor alle institutionerne 
er sammen.

4. Orientering ved områdeleder Karin Holm Hansen

a. Kommunal frokostordning - Afgørelse af afstemning

 Dagtilbudsområde Syd har en enkelt institution – Børnehuset Sættravej - som 
har stemt ja til kommunal frokostordning.



Frokostordningen for børnehavebørnene træder i kraft pr. 1/1-2024. Som 
forsøgsordning indtil sommerferien, serveres der mad som er tilberedt i huset. 
Af hensyn til fleksibilitet ift. det pædagogiske arbejde, har leder + personale 
ønsket at der serveres kold mad. Dette betyder at børnene ikke behøver at 
spise deres frokost på et fast tidspunkt. Der er stillingsopslag oppe pt.

b. Personalesituation

 Dagtilbudsområde Syd har pt. nogle personalesager, som betyder at der 

tages afsked med nogle medarbejdere. Årsagerne til personalesagerne er
både pga. langtids-sygdom, ændringer i den pædagogiske tilgang som for 
nogle har været svær at læne sig ind i. Derudover har nogle af vores 
medarbejdere fået nye jobs udenfor vores område.
Denne nedgang i personalegruppen skaber udfordringer i nogle huse ift. 
personaledækning. Der er ansættelsesprocesser i gang, og det hele skulle 
gerne snart falde på plads igen.

5. Budget

a. Budget 2023 (bilag vedlagt)

 På medsendte budgetrapport kan det ses at vi ikke har brugt hele 

budgettildelingen. Da rapporten blev udskrevet, havde vi brugt 73,73 % af 
vores tildelte budget hvor vi måtte have brugt 75%. 
Men grundet div. større indkøb af materialer i institutionerne bliver vores 
mindre-forbrug ikke så stort som først beregnet.

b. Budget 2024

 Budget 2024 blev godkendt primo oktober af byrådet. 
På dagtilbudsområdet betyder det at:

- Reduktion ift. administrative medarbejdere. Karin har i 2023 har 2 adm. 
medarbejdere pga. sammenlægningen af distrikt vest og distrikt syd. Dette er 

ikke længere muligt.

- Reduktion ift. pædagogiske ledere i dagplejen. Dette er løst ved at en 
pædagogisk leder fra dagplejen har skiftet job til at være pædagogisk leder i 
Børnehuset Troldehøj. 
For at kunne frigive tid til de tilbageværende pædagogiske ledere i dagplejen 
til brug på pædagogisk arbejde, er der besluttet en omplacering af en 
administrativ medarbejder til dagplejen. Tia Toft Piilgard har takket ja til denne
stilling, og skal fra det nye år løse opgaver for dagplejen i alle 3 
dagtilbudsområder + tværfaglige IT-opgaver for hele dagtilbudsområdet.

- Det blev besluttet at skolebørn skal starte i SFO pr. 1/7-2023, hvilket udløser 
en stor besparelse.

- Det blev besluttet at ændre den økonomiske tildeling til §32 specialtilbud til 
børn med medfødte fysiske og psykiske handikap.

- Derudover er der en generel rammebesparelse, som endnu ikke er klarlagt. 
Der er en forhåbning om at der tildeles flere midler ift. minimums normering.



- Egenbetaling i vuggestuen på mad samt takstændring blev ikke vedtaget til 
budget 2024.

Så snart Karin modtager nærmere besked omkring budget 2024, udsendes 
information pr. email til bestyrelsen.

6. Forventningsafstemning

a. Hvad sidder vi her for?

 Lene – sidder som repræsentant for husene for at sikre at alle bliver hørt.

Mathilde – have indflydelse på børnenes hverdag.
Marie Louise – for at have indflydelse og forståelse for hvordan dagtilbud 
fungerer.
Nikoline – for at have indflydelse, samt at bakke om  og være nysgerrig på 
børnenes hverdag.
Anja – være talerør for institutionen.
Jess – nysgerrighed + være et talerør + indsigt i drift af dagtilbud
Victoria – for at have lidt indflydelse samt indblik og baggrundsviden omkring 
driften af dagtilbud. Have indblik i børnenes hverdag.
Anja S – for at forstå den pædagogiske tilgang til hvordan institutionerne 
drives. Forældreråd kan hjælpe det pædagogiske personale i institutionen.
Laila – interessant at høre forældrenes meninger og holdninger
Holger – interessant at høre hvordan driften fungerer i institutionerne vs. 
Dagplejen.

Majbritt – interessant at høre forældrenes oplevelser i institutionen. Hvad der 
er vigtigt for forældrene. Spændende at dække hele vores område, og ikke 
kun egen institution.

b. Hvad kan jeg bidrage med til glæde for hele området?

 Det giver større forståelse for hele området, når bestyrelsen samles til 
drøftelse.
Medarbejderrepræsentanterne kan hjælpe med til at give indblik i den 
pædagogiske praksis og baggrunden for de beslutninger der tages.
Bestyrelsen er bindeled til institutionerne ift. vidensdeling.
Bestyrelsen kan beslutte overordnede principper, som ønskes arbejdet med i 
institutionerne.

7. Forældreråd

a. Hvad tager vi med herfra til videregivelse til forældrerådene?

 Bestyrelsen har et ønske om mere klare retningslinjer ift. hvilken information 
der må videregives til forældreråd.
Det forklares at referaterne er offentlige efter godkendelse af bestyrelsen, og 
derfor må al information fra referaterne deles med forældreråd.
Bestyrelsesrepræsentanterne står til rådighed for forældreråd i egen 
institution ift. sparring på tværs af området – at gøre opmærksom på hvad der 
sker i hele området, og ikke kun i egen institution.
Det er også vigtigt at dele information om succeser og erfaringer fra andre 
institutioner.



b. Hvad vil vi gerne have retur?

 Information fra institutionerne – hvad lykkes og hvad lykkes ikke.
Hvordan fungerer de andre forældreråd – hvad laver de? Hvad drøfter de?

8. Valg til bestyrelse 2024

a. Hvem sidder for henholdsvis 1 og 2 år?
(Bilag vedlagt)

 Karin undersøger hvornår der skal være valg til forældreråd, og vender tilbage 
hurtigst muligt.

9. Planlægning af mødedatoer og lokation for bestyrelsesmøder i 2024 (medbring 

kalender)

 Tirsdag d. 30/1-2024 fra 16.30 til 19.00 i Børnehuset Hånbæk.

Karin sørger for let forplejning til mødet.

Tirsdag d. 28/5-2024 fra 16.30 til 19.00 i Voerså Børnehus.
Mathilde sørger for let forplejning til mødet.

Tirsdag d. 24/9-2024 fra 16.30 til 19.00 i Børnehuset Bangsbo.
Anja sørger for let forplejning til mødet.

Tirsdag d. 26/11-2024 fra 16.30 til 19.00 i Børnehuset Sæbygårdvej.
?? sørger for let forplejning til mødet.

Alle nuværende bestyrelsesmedlemmer modtager allerede nu 
kalenderindkaldelser. Disse rettes til senere om nødvendigt.

10.Punkter til næste møde

 Erfaringsudveksling ift. aktiviteter fra forældreråd

 Nyt fra forældrerådene

 Oplæg omkring børnesyn

 Principper
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